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Bábolna Város Önkormányzat 
2943 Bábolna, Jókai u. 12. 
 

J E G Y Z Ő K Ö N Y V 
 
Készült: A Bábolna Város Önkormányzat Képviselő-testületének 2025. február 6-án 1700 
órakor a Közösségi Ház Stúdiótermében megtartott ülésén. 
 
Jelen vannak:  dr. Horváth Klára    polgármester, 
   Zsidi Sándor    képviselő, 

Tóth Georgina   képviselő, 
Veresné Szkocsek Mária   képviselő, 
Dr. Kravcsenko Tetyana   képviselő, 
Ruskó József     képviselő, 
Pintér Róbert     képviselő, 

továbbá:  dr. Bacsárdi József    jegyző, 
Kocsisné Balázs Mónika   aljegyző, 
Kovács Katalin    pénzügyi csoportvezető, 
Lipótné Horák Valéria   igazgató, 
Tóth-Farkas Nikoletta   intézményvezető, 
Katona Mária Anita    mb. intézményvezető, 
Hantos Péter     intézményvezető 

 
dr. Horváth Klára polgármester: Tisztelettel köszönt minden jelenlévőt Bábolna Város 
Önkormányzat Képviselő-testületének 2025. első, munkaterv szerinti testületi ülésén. 
Megállapítja, hogy a Képviselő-testület 7 fővel határozatképes. A napirendi pontok 
tekintetében 10 napirendi pontot küldtek ki. Megkérdezi, hogy a napirendi pontok tekintetében 
van-e valakinek módosítási javaslata. 
 
dr. Bacsárdi József jegyző: Ismerteti az Egyebek napirendi pontra vonatkozó javaslatát. 
 
dr. Horváth Klára polgármester: Megkérdezi, hogy van-e valakinek más módosítási javaslata. 
Szavazást kezdeményez a módosított napirendi pontok elfogadásáról.  
 
A Képviselő-testület az ülés módosított napirendi pontjainak tárgyalását nyílt szavazással, 7 
fő települési képviselő részvételével, 7 igen szavazattal elfogadta, és meghozta a következő 

határozatot: 
 

15/2025. (II. 06.) számú Képviselő-testületi határozat: 
Bábolna Város Önkormányzata Képviselő-testülete a 2025. február 6-i rendes Képviselő-

testületi ülésének napirendi pontjait az alábbiak szerint fogadja el: 
 

Napirendi pontok: 
1. Beszámoló a két ülés között történt eseményekről, a lejárt határidejű 

határozatokról, és a bizottságok által hozott döntésekről 
Előterjesztés felelőse: polgármester 

 
2. 2024. évi költségvetési rendelet módosítása 

Előterjesztés felelőse: polgármester 
 

3. 2025. évi költségvetési rendelet megalkotása 
Előterjesztés felelőse: polgármester 
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4. Bábolnai Közös Önkormányzati Hivatal 2024. évi beszámolója 

Előterjesztés felelőse: jegyző 
 

5. Beszámoló a település 2024. évi kulturális életéről 
Előterjesztés felelőse: Bábolna Városi Könyvtár, Művelődési- és Sportközpont vezetője 

 
6. 2025. évi kulturális programterv elfogadása 

Előterjesztés felelőse Bábolna Városi Könyvtár, Művelődési- és Sportközpont vezetője 
 

7. Bábolnai Százszorszép Óvoda és Bölcsőde nyári nyitvatartási rendjének 
jóváhagyása 

Előterjesztés felelőse: polgármester 
 

8. Vagyonnyilatkozatot és Összeférhetetlenséget Vizsgáló Bizottság 
tájékoztatása (szóbeli előterjesztés) 

Előterjesztés felelőse: jegyző 
 

9. Társulási megállapodás módosítása 
Előterjesztés felelőse: jegyző 

 
10. Termelj Otthon Mozgalom 2025. 

Előterjesztés felelőse: polgármester 
 

11. Egyebek 
 

a) Képviselő-testületi határozat megerősítése 
b) Bábolna Város Önkormányzata 2025. évi közbeszerzési tervének 

módosítása 
 

Felelős:  Polgármester 
Határidő:  2025. február 6. 

 
1.) Beszámoló a két ülés között történt eseményekről, a lejárt határidejű 
határozatokról és a bizottságok által hozott döntésekről 
 
Dr. Horváth Klára polgármester: Ismerteti a napirendi pontot. A polgármesteri beszámolót ő 
készítette, a karácsony óta eltelt időszakot foglalja össze.  A lejárt határidejű határozatokról 
szóló tájékoztatót Jegyző Úr készítette. A felmerülő kérdésekre természetesen válaszolnak. 
Február 3-án bizottsági üléseket is tartottak. Átadja a szót Tóth Georginának, a Szociális és 
Oktatási Bizottság elnökének. 
 
Tóth Georgina, a Szociális és Oktatási Bizottság elnöke: Tisztelettel köszönt mindenkit. 
Elmondja, hogy nyílt ülés keretében egy napirendi pontot tárgyaltak, mely a testületi ülést nem 
érinti. Ismerteti ezt, és a 7/2025. (II. 03.) számú Szociális és Oktatási Bizottsági határozatot. 
Zárt ülés keretében segélykérelem nem érkezett be, nem tárgyaltak.    
 
dr. Horváth Klára polgármester: Megköszöni a tájékoztatást. Átadja a szót a Pénzügyi és 
Településfejlesztési Bizottság elnökének, Veresné Szkocsek Máriának. 
 
Veresné Szkocsek Mária, a Pénzügyi és Településfejlesztési Bizottság elnöke: Megköszöni a 
szót., tisztelettel köszönt mindenkit. A mai testületi ülésen három napirendi pont nem szerepel 
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önálló napirendi pontként.  Ismerteti ezeket és a 7/2025. (II.3.), 9/2025. (II.3.), 10/2025. 
(II.3.), 11/2025. (II.3.) és 12/2025. (II.3.) számú Pénzügyi és Településfejlesztési Bizottsági 
határozatokat.   
 
dr. Horváth Klára polgármester: Megkérdezi, hogy a napirendi ponttal kapcsolatban van-e 
valakinek kérdése, hozzászólása.  
 
dr. Bacsárdi József jegyző: Szeretné néhány dologról tájékoztatni a lakosságot. Elmondja, hogy 
egy kormánydöntés értelmében a bábolnai szennyvíz egy vezetékkel össze lesz kötve az 
ácsival, és a bábolnai szennyvíz az ácsi szennyvíztározóba fog kerülni. Elmondja, hogy a GYHG-
től kaptak egy levelet -melyet nem előzött meg semmilyen előzetes konzultáció az 
Önkormányzat felé-, amiben azt írták, hogy a GYHG meg fogjak szüntetni a Bábolnán már 
évek óta jól működő szelektív hulladékgyűjtő szigeteket, és a MOHU utasítására át fognak térni 
arra, hogy a szelektív hulladékot a lakosságtól fogja elvinni. Erre vonatkozóan zsákokat is 
küldtek, amiket a lakosok a Hivatalban vehetnek át. Ezzel kapcsolatban sem volt semmilyen 
előzetes értesítés, csak ultimátumszerűen jött, hogy ezt kell bevezetni a lakosoknak. Ismerteti 
az ezzel kapcsolatos információkat. Még elmondaná, hogy a Banai úton fakivágás történik, 
mely az Önkormányzat erdésze által benyújtott terv -és a szakhatóság jóváhagyása- szerint 
történik. Az erdő vágásérett, kötelező kivágni, és új csemetefákat fognak ezt követően 
beültetni. A felmerülő kérdésekre válaszol. 
 
Veresné Szkocsek Mária, képviselő: Megkérdezi, hogy az így gyűjtött szelektív hulladékok 
elszállítása ingyenes lesz-e. 
 
dr. Bacsárdi József jegyző: Része a szemétdíjnak.  
 
dr. Horváth Klára polgármester: Meghatározott napokon lesz a szelektív hulladék elszállítása. 
Az a probléma, hogy a szelektív hulladékgyűjtő szigeteket összeszedik, és csak az üveget 
hagyják ott. A lakosság már megszokta a szigeteket, hozzászokott azok használatához.  
 
Ruskó József, képviselő: A lakótelepeken élők őt is megkeresték. Megdöbbenve állt ez előtt. A 
lakótelepeken lakásonként igényelhető egy darab sárga kuka. Nem tudja, hogy hogyan fogják 
ezt elhelyezni. HA minden lakáshoz tartozik egy kuka, és azokat a tömb körül körberakják, az 
városképileg nem lesz túl tetszetős. Megkérdezi, hogy van-e valamilyen javaslata erre 
vonatkozólag, mivel nem mindenki tudja megoldani azt, hogy a pincébe levigye a kukákat. 
Tudja, hogy nincs beleszólásuk, de nem lesz ez egy túl esztétikus dolog azon túlmenően, hogy 
a lakosság már megszokta ezeknek a szigeteknek a használatát. Sok értelmét nem látja a 
dolognak, de ha már alkalmazkodniuk kell, akkor ki kellene találniuk és javasolniuk kellene a 
társasházaknak valamit arra vonatkozólag, hogy hová helyezzék el ezeket a kukákat.  
 
dr. Bacsárdi József jegyző: Megvizsgálják, jelzik a GYHG által megadott kontaktszemélynek. 
Nem tud semmit sem ígérni, mivel gyakorlatilag nulla a beleszólásuk. 
 
dr. Horváth Klára polgármester: A GYHG-nak sincs sok beleszólása sajnos. 
 
Kocsisné Balázs Mónika, aljegyző: Igazából az önkormányzatokat kész tények elé állították, a 
sárga zsákokkal kapcsolatban is. Nem gondoltak arra, hogy hol fogják tudni tárolni, hogyan 
fogják megoldani.  
 
dr. Horváth Klára polgármester: Ismerteti a javaslatát. A lakótelepekre vonatkozólag egyelőre 
nincs ötletük és felkészültségük sem.  
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Ruskó József, képviselő: Abban tudnak partnerek lenni, hogy engedélyezik, ha önkormányzati 
területre szeretnének valami esztétikusabb dolgot elhelyezni. 
 
dr. Horváth Klára polgármester: A Főépítésztől is meg tudják kérdezni, hogy más településeken 
ezt hogyan oldották meg. Az elhangzottak alapján ismerteti a határozati javaslatot, majd 
szavazást kezdeményez. 
 

A Képviselő-testület a határozati javaslatot nyílt szavazással, 7 fő települési képviselő 
részvételével, 7 igen szavazattal elfogadta, és meghozta a következő határozatot: 

 
16/2025. (II. 06.) számú Képviselő-testületi határozat: 

Bábolna Város Önkormányzata Képviselő-testülete kinyilvánítja, hogy nem ért egyet a GYHG 
Nonprofit Kft. azon szándékával, hogy megszüntesse Bábolnán az évek óta jól működő 

szelektív hulladékgyűjtő szigeteket. Bábolnán 1998. óta működnek szelektív hulladékgyűjtő 
szigetek, a lakosság ezeket tudatosan, rendszeresen, nagy megelégedettséggel használja. A 

Képviselő-testület nem látja biztosítottnak a társasházak környékének rendezettségét a 
szelektív hulladékgyűjtő szigetek megszűntetését követően. Képviselő-testület ragaszkodik 

hozzá, hogy a szelektív hulladékgyűjtő szigetek papír-, műanyag- és üveghulladék gyűjtésére 
Bábolnán megmaradjanak. 

A Képviselő-testület felkéri a Polgármestert, hogy a GYHG Nonprofit Kft.-t keresse meg és 
tárgyaljon a szelektív szigetek megmaradásáról. 

 
Felelős:  Polgármester 

Határidő:  2025. március 14. 
 

dr. Horváth Klára polgármester: Megkérdezi, hogy a napirendi ponthoz kapcsolódóan van-e 
még kérdése, felvetése. Ismerteti a határozati javaslatot, majd szavazást kezdeményez. 

 
A Képviselő-testület a határozati javaslatot nyílt szavazással, 7 fő települési képviselő 

részvételével, 7 igen szavazattal elfogadta, és meghozta a következő határozatot: 
 

17/2025. (II. 06.) számú Képviselő-testületi határozat: 
Bábolna Város Önkormányzata Képviselő-testülete elfogadja és tudomásul veszi 

1. a Pénzügyi és Településfejlesztési Bizottság 1/2025. (II.3.), 7/2025. (II.3.), 9/2025. 
(II.3.), 10/2025. (II.3.), 11/2025. (II.3.) és 12/2025. (II.3.) számú határozatait, 

2. a Szociális és Oktatási Bizottság 1/2025. (II.3.), 7/2025. (II.3.) számú határozatait, 
3. a lejárt határidejű határozatokról és a két ülés közötti időszakról szóló beszámolót. 

 
Felelős:  Polgármester 

Határidő:  2025. február 6. 
 
2.) 2024. évi költségvetési rendelet módosítása 
 
dr. Horváth Klára polgármester: Ismerteti a napirendi pontot. Elmondja, hogy a jogszabályi 
előírásoknak megfelelően a 2024-es év lezárása előtt még egyszer módosítaniuk kell a 
költségvetési rendeletet. Ezt készítette el a Pénzügyi Csoportvezető a Jegyzővel. A Pénzügyi 
és Településfejlesztési Bizottság tárgyalta. Átadja a szót az elnöknek, Veresné Szkocsek 
Máriának. 
 
Veresné Szkocsek Mária, a Pénzügyi és Településfejlesztési Bizottság elnöke: Ismerteti a 
2/2025. (II. 03) számú Pénzügyi és Településfejlesztési Bizottsági határozatot. 
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dr. Horváth Klára polgármester: Megkérdezi, hogy valakinek van-e ezzel kapcsolatban kérdése, 
hozzászólása. Megkérdezi a Pénzügyi Csoportvezetőt, hogy szeretne-e kiegészítést tenni. 
 
Kovács Katalin, pénzügyi csoportvezető: Nem szeretne. 
 
dr. Horváth Klára polgármester: A rendeletmódosításhoz minősített többség szükséges. Az 
előterjesztésben foglaltak szerint szavazást kezdeményez. 
 

A Képviselő-testület a rendeletmódosítást nyílt szavazással, 7 fő települési képviselő 
részvételével, 7 igen szavazattal elfogadta, és meghozta a következő határozatot: 

 
RENDELETMÓDOSÍTÁS 

 
3.) 2025. évi költségvetési rendelet megalkotása 
 
dr. Horváth Klára polgármester: Ismerteti a napirendi pontot. A költségvetési rendeletet a 
korábbi évek hagyományainak megfelelően készítették el. AZ első fordulóban az 
intézményvezetőkkel tárgyaltak az intézményi költségvetésről, dolgozók bérezéséről, soros 
emelésekről, jubileumi jutalmakról, dologi kiadásokra vonatkozó tételekről.  Ezen túlmenően a 
novemberben tárgyalt felújítási, fejlesztési elképzelésekről is tárgyaltak. A lehetőségek szerint 
nagy többségében ezek is beépítésre kerültek. A Pénzügyi Csoportvezető összeállította az 
államháztartási kötelezettségekre vonatkozó tételeket, illetve az intézmények működtetéséhez 
az államtól kapott összegeket. Látható, hogy egy jelentős összegű, mintegy 307.000.000 
forintos elvonás került beépítésre. Ez még most sem egy konkrét és fix összeg, mert az 
Államkincstár még mindig nem igazolta vissza, hogy ez lesz-e. Tudomása szerint a végleges 
összeg ismertetésére március 31-ig kerül sor. Beépítésre került Bana Önkormányzatának 
támogatása, melyet a Hivatal működéséhez nyújt. Az adóbevételek tekintetében a 2024-es év 
tényadataiból indultak ki. Az egyéb önkormányzati bevételek is megállapításra kerültek a 
bevételi oldalon. A kiadási oldalon elsőként a bérezések és a soros lépések kerültek beépítésre, 
valamint ennek a szociális hozzájárulási adónak a terhei. Ezen túlmenően az intézményi dologi 
kiadások, illetve felújítások, fejlesztési elképzelések kerültek beépítésre. Az intézmények 
vezetőivel lefolytatott tárgyalásokról jegyzőkönyveket készítettek, ezek megtekinthetőek. Az 
intézményvezetők tájékoztatták az intézményi dolgozókat, és ezt visszaigazolták számukra a 
jogszabályi előírásoknak megfelelően. Január 20-án rendkívüli Képviselő-testületi ülést 
tartottak, a Testület elé tett rendelet az itt hozott állásfoglalásokat is tartalmazza. A mellékletek 
részletesek, jogszabályi és könyvvizsgálói előírásoknak megfelelően készültek el. A kötelező és 
önként vállalt feladatokat, államigazgatási feladatokat is tartalmazzák. A bevételi és kiadási 
főösszegük. 2.991.092.933 forint, az általános tartalékuk ebben az évben 165.181.642 forint. 
Amennyiben bárkinek felmerülő kérdése, hozzászólása van, természetesen válaszolnak. Átadja 
a szót a Pénzügyi és Településfejlesztési Bizottság elnökének, Veresné Szkocsek Máriának. 
 
Veresné Szkocsek Mária, a Pénzügyi és Településfejlesztési Bizottság elnöke: Ismerteti az 
3/2025. (II. 03.) számú Pénzügyi és Településfejlesztési Bizottsági határozatot. Nagyon 
részletes anyagot kaptak mind a bevételi, mind pedig a kiadási oldalról. A táblázatokat 
megnézve láthatják, hogy nagy gondot fordítottak a kötelező feladatok megfelelő ellátásának 
biztosítására, az intézmények működtetésére. Lehetőséget is biztosít arra, hogy ha lennének 
pályázatok, amikre tudnak pályázni, akkor az önerő biztosított legyen.  
 
dr. Horváth Klára polgármester: Megkérdezi, hogy valakinek van-e kérdése, hozzászólása ezzel 
kapcsolatban. Kiegészítené a két pályázat ismertetésével, melyekre készülnek.  
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Ruskó József, képviselő: A január 20-i ülésen felvetette egy aggályát a Fürdő 
jövedelmezőségével kapcsolatban. Ezt ott részletezte, most nem kívánja részletezni. EZ az 
összeg bele van építve a 2025-ös költségvetésbe. Amíg még korábbi bizottsági és testületi 
üléseken arról beszélnek és esetleg vitáznak, hogy a lakosság helyi adóterheit emeljék-e -és 
ez jelent mondjuk egy hat és fél millió forint plusz bevételt, amiből talán realizálódik ilyen 
négymillió forint, ami bejön az ajtón-, ezzel szemben az ablakon kidobnak a Fürdőre évi 150-
180 millió forint összeget. Illetve addig, amíg egy Kardirex-szel való egyezkedés során 20-30 
millió forinttól elcsúsztak -és elveszítették a város szakorvosi ellátását, közben ekkora 
összegeket kidobnak a városi fürdővel kapcsolatban-, addig azt gondolja, hogy ezt a 
költségvetést ő sem, mint a szakember, könyvvizsgáló, sem, mint képviselő-testületi tag és 
sem, mint bábolnai lakos nem tudja támogatni. Nem fogja ehhez adni a nevét. Három kérdést 
szeretne feltenni a Pénzügyi és Településfejlesztési Bizottság elnökének. 2020 június elsejével 
megnyitották a fürdőjüket, megpróbálták a legjobb tudásuk szerint üzemeltetni egy évig, 
egészen pontosan két hónapig, mert utána a pandémiára való tekintettel be kellett zárniuk. 
Nem sikerült megoldaniuk ezt városon belül, ezért az látszott a legjobb megoldásnak, hogy ezt 
üzemeltetésbe adják. Megjegyzi, hogy lehet, ha akkor ő bent van a testületben, akkor ő is 
megszavazza. Tehát ha ők maguk nem bírják üzemeltetni, akkor bízzanak meg olyat, aki ebben 
gyakorlatiasabb. Az üzemeltetővel kötött szerződés 2021. június 1-től szólt, első körben 31 
hónapra. Nem látta a szerződést, de ebben nagyságrendileg az van, hogy ő idejön, fellendíti a 
Fürdőnek a forgalmát, beüzemeli egyáltalán ezért a bevételét elviszi, őket pedig terhelik az 
épülettel kapcsolatos amortizációs költségek és felújítási költségek, plusz ezért ők fizetnek az 
üzemeltetőnek havi hat és fél millió forint plusz összeget. Megkérdezi, hogy ez az összeg miért 
volt indokolt és hogyan jött ki az az összeg. Ez az egyik kérdése. A másik kérdése, hogy az 
eltelt 31 hónapban -ugye annyiról szólt először az az üzemeltetési szerződés- történtek-e 
valamiféle erőltetések arra, hogy ha lejár a 31 hónap akkor ők maguk tudják-e üzemeltetni ezt 
a Fürdőt, ki tudják-e váltani az üzemeltetőt. Gondol arra, hogy akár szakember utánajárás, 
hogy tudnak-e alkalmazni szakembert. Gondol arra, hogy a Fürdő gazdaságosságából 
puhatolóztak-e, hogy ha vajon saját maguk látják el a Fürdő üzemeltetését, akkor hogyan 
jönnek ki. 
A harmadik kérdése az, hogy 2023. december 31-gyel letelt a 31 hónap és 2024. január 1-től 
újabb három évre meghosszabbították az üzemeltetővel ezt a szerződést, ugyanilyen feltételek 
mellett. Megkérdezi, hogy ezt mi indokolta. 
 
Veresné Szkocsek Mária, képviselő: Azt gondolja, hogy ahogy az elején kiderült az, hogy az 
Önkormányzat a Fürdőt nem tudja üzemeltetni, nyilván szakemberre szerették volna továbbra 
is bízni, hogy jól be tudjon indulni. Ha körbenéznek a környezetükben lévő városokban, ahol 
fürdőket üzemeltetnek, akkor látható, hogy ezekben a városokban sem termelnek a fürdők 
ilyen értelemben -ha csak ezt az oldalát nézik- nyereséget. A sokkal régebbi hagyományokkal 
rendelkező fürdővárosok, mint például Komárom, ahol komoly gyógyászati hátérrel rendelkező 
fürdő van, ők sem tudnak nyereséget termelni és nyereségesen kijönni ebből. Ha megnézik a 
magyarországi városokban üzemelő fürdőket, akkor jórészt ezt tapasztalják, kivéve 
Hajdúszoboszlót, de annak megvan az oka. Azt gondolja, hogy ők annyira picike város, hogy 
nem sikerült a kezdetekben szakembert találni, és ez most sem igazán ment volna. Azzal, aki 
elindította, próbálta beüzemelni, kialakított egy vendégkört -állandó létszámról is beszélhetnek, 
akik a Fürdőt látogatják-, úgy gondolták, hogy ezt nem szabadna feladni, hanem a 
továbbiakban is meg kell próbálni a Fürdőnek az ilyen módon való üzemeltetését. Nyilván itt 
azért nagyon sok mindent meg kell nézni, sok kiadás. Amikor felmerült a Fürdő építésének a 
kérdése, nagyon-nagyon sok álmatlan éjszakája volt az akkori Képviselő-testületnek és 
nagyon-nagyon sokat beszéltek erről, hogy belevágjanak-e vagy ne vágjanak. Felvállalja-e az 
Önkormányzat azt a hitelkeretet, amiből ezt a fürdőt meg lehet építeni vagy ne vállalja fel. 
Tehát azért ez nem egyik napról a másikra meghozott döntés volt. Akkor a településen az 
embereknek a hozzáállása -hiszen nyilván megkérdezték a település lakosságát- az az volt, 
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hogy igen, végre, kell Bábolnának fürdő, építsünk Bábolnának fürdőt, vállalja fel az 
önkormányzat, épüljön meg. Aztán megépült a Fürdő, lehetne mindenkinek használni és 
hasznosítani, és közben aztán megváltozott az emberek vagy az emberek egy részének a 
véleménye a Fürdővel kapcsolatosan. Azt ne gondolja senki sem, hogy ők a hasukra csaptak 
és kitalálták és azt mondták egyik-napról a másikra, hogy jó hát akkor legyen fürdő. Azt, hogy 
ez áldozatokkal fog járni és kemény áldozatokkal fog járni, ezt nyilván akkor is mindenki tudta, 
hogy egy fürdőnek az üzemeltetése, fenntartása az költség. Viszont, ha megnézik azt, hogy 
igazándiból munkahelyeket is teremtettek vele, hogy az idegenforgalom -nyilván némiképpen 
azért a fürdőnek köszönhetően- fellendült -ami az itteni vállalkozásoknak lehet, hogy 
valamiképpen jó. Emellett azt, hogy a metángázos kiserőmű energiát termel, ami viszont a 
másik oldalon -nyilván nem ekkora bevételt természetesen, de mégis- bevételt termel, amivel 
tudják a Sportcsarnokot és a Diákéttermet fűteni. Azt gondolja, hogy azért az éremnek két 
oldala van, és mind a két oldalt vizsgálni kell. Nyilván biztosan éveknek kell lennie ahhoz, hogy 
azt fogja tudni mondani az Önkormányzat, hogy legalább nullásra ki tudja hozni ennek a 
Fürdőnek az üzemeltetését. Azt gondolja, hogy ez nem egy-két évet, és nem is 10 évet fog 
igénybe venni. Úgy gondolja, hogy egy ilyen elkészített és megépített létesítményre nem 
mondhatják azt, hogy akkor holnapután zárják be.    
 
Ruskó József, képviselő: Ő sem mondja azt. Abban is teljesen egyetértenek, hogy ezeket a 
fürdőket nem lehet, vagy nagyon nehéz nyereségesen üzemeltetni. Ahogy kiderült számára, 
ezt a piackutatást elvégezte az akkori Testület, mielőtt a Fürdőt elkezdték építeni. Ennek 
tudatában voltak, mégis belevágtak egy olyan Fürdő építésébe, amit most ugye egyszer két 
és fél évre, majd újabb három évre adnak bérbe, gyakorlatilag előrevetítve ugyanezt a 
veszteséget évről évre. Nagyon nehéz helyzetben vannak, ő azért vetette fel ezt a rendkívüli 
ülésen, és azért szerette volna a bizottságin is. Abból, hogy az első 31 hónap tapasztalata, az 
azt megelőző egy év tapasztalata, illetve a továbbiakban a 2024-ben aláírt újabb három év, 
ami ugyanilyen feltételekkel előre vetíti ugyanezeket a veszteségtartalmakat, abból egyrészt 
szakmailag nagyon aggályosnak tartja a vállalkozás folytatásának elvének érvényesülését. 
Ezért is mondta, hogy szakmailag nem tudja elfogadni. Másrészt talált olyan korabeli 
feljegyzéseket, ahol az üzemeltető vállalta volna ennek a fellendítésének keretében további 
szoláriumok, illetve fizetős egészségügyi szolgáltatásoknak a beépítését. Ezek sem történtek 
meg. Ennek ellenére nem tudja azt, hogy 2023. március 31-én -biztos benne, hogy nagyon-
nagyon nehéz helyzetben volt az Önkormányzat, de- miért jutottak arra a döntésre, hogy újabb 
három évre írják alá a szerződés vele, aminek kapcsán most kénytelenek a 2025. évi 
költségvetésbe betervezni ezt az összeget. Komolyan aggódik a Fürdő jövője miatt, illetve a 
település jövője miatt. A Gersei Fürdőt hozza fel példának.  Azt gondolja, hogy a Testületnek 
nagyon-nagyon komolyan erre rá kellene gyúrnia, és komolyan elgondolkozni azon, hogy 
hogyan tovább. Nem érti azt, hogy 2023. december 31-ével miért jutottak oda, hogy 
ugyanilyen feltételek mellett megbízzák az üzemeltetőt. Megkérdezi, hogy volt-e egyáltalán 
erőltetés arra, hogy az üzemeltetővel egyezkedjenek, hogy legalább azt a hat és fél millió forint 
+ Áfát ne fizessék ki. 
 
Veresné Szkocsek Mária, képviselő: Volt. Természetesen volt. Sokszor egyeztettek az 
üzemeltetővel, nem is egyszer. 
 
dr. Horváth Klára polgármester: Természetesen volt. 
 
Ruskó József, képviselő: Megkérdezi, hogy volt-e valamiféle erőlködés arra, hogy megnézzék 
azt, hogy ha ők üzemeltetnék, akkor mennyivel járnának esetleg jobban, vagy rosszabbul.  
 
Veresné Szkocsek Mária, képviselő: Nyilván az első időszakban próbálták ők üzemeltetni, a két 
hónap után még volt próbálkozás, egy évig körülbelül.  
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Zsidi Sándor alpolgármester: A Pénzügyi bizottsági, illetve a rendkívüli Testületi ülésen erről 
már beszéltek. Továbbra is fenntartja azt a véleményét, illetve azt az elvét, hogy a Fürdő az 
nem veszteségeket termel, a Fürdőt támogatni kell. A Fürdő az nem egy vállalkozás, ők egy 
Önkormányzatot képviselnek. A másik dolog, hogy ha megnézik, hogy csak a személyi jellegű 
ráfordítás egy fürdőnél mennyi körülbelül. Nézzék meg, hogy most a Fürdőben hányan 
dolgoznak. Amikor megpróbálták ezt üzemeltetni, akkor kellett egy fürdővezető -minimum 1 
millió, 1,2 millió forintos fizetéssel (bruttó, plusz áfa) -, takarítónők, éjszakai karbantartó, 
úszómester stb. Minimum 8 ember. A Fürdő reggeltől estig nyitva van, két műszaknyi ember 
kell. ők ezt megnézték. Úgy gondolja, hogy csak a béreket nem tudnák a hat és fél millió 
forintból kitermelni, ha ők szeretnék a Fürdőt üzemeltetni, az csak a bérre nem elég. Az 
éttermet is üzemeltetni kell, kell kiszolgáló személyzet, nyárra plusz személyzet kell a kinti 
medencék üzemeltetéséhez. Szerinte az Önkormányzat nem tudja 6 és fél millió forintból 
üzemeltetni ezt a Fürdőt, ezért döntöttek úgy, hogy maradjon ott. A 120 millió forint a felvett 
hitel éves törlesztőrészlete. Azt tudták előre, hogy ez 10 éves hitel, 10 évig fizetni kell. Erre 
felkészültek. Más egyéb költsége a Fürdőnek nincs. Nem beszélve arról, hogy a metángázos 
kísérőmű energiát termel az Önkormányzatnak, ezt az energiát a Fürdőnek el tudják adni, 
értékesítik. A nagy részt kell nézni. Nem csak egy fürdőről beszélnek, hanem beszélnek egy 
energetikai beruházásról a Fürdővel kapcsolatban, hogy a kutak fel lettek újítva, sokkal 
melegebb víz jön. Beszéltek az előbb a tovább hasznosításról, hogy hogyan tudnák ezt az 
energiát még tovább hasznosítani. Sokkal több metángázt termel a kút, mint eddig, tehát 
ennek is vannak hasznosítási lehetőségei. Nem csak azt kell nézni, hogy fürdő és 6 és fél millió 
forint, hanem azt is, hogy még mellette milyen hozadéka volt, illetve kialakult egy gyönyörű 
szabadidőpark és a városban, ugyanebből a beruházásból. 
 
Veresné Szkocsek Mária, képviselő: Szeretné hozzátenni, hogy nyilván amikor ezt az egész 
fürdő beruházást elindították, volt egy állami ígérvény, hogy a Fürdő mellett fel tud épülni a 
tanuszoda, és a kettőt együtt szerették volna üzemeltetni.  Az, hogy most a mai napig ezt nem 
sikerült megvalósítani, az nem az Önkormányzat hibája. Tehát ők egy komplett dolgot 
szerettek volna létrehozni, hogy lenne a gyógyfürdő, és mellette a tanuszoda, amit délelőtt az 
iskolások tudtak volna használni, délután pedig bevétel termelési célra lehetett volna 
értékesíteni. Sajnos a mai napig nem valósult meg, de amikor a fürdő építése indult, akkor ez 
is ott volt még a lehetőségeik között, hiszen állami ígérvény volt akkor rá, hogy igen, Bábolna 
a második ütemben ott szerepel, és megépítik a tanuszodát a Fürdő mellett. Ezt is látni kell. A 
döntés így hozták meg, hogy akkor egy komplett létesítmény jöhetne létre a Sportcsarnok 
mellett. 
 
dr. Horváth Klára polgármester: Válaszolnék sok kérdésre, felvetésre és csúsztatásra, ami a 
Képviselő megszólalásában volt. Nem szeretném belefojtani senkibe a szót, de tény, hogy egy 
Képviselő-testületi ülésnek meghatározott beszédritmusa van, a szervezeti és működési 
szabályzat előírásai szerint. Jegyző Úr tud erről tájékoztatást adni, és kérem, hogy küldje ki az 
új Képviselő-testület számára. Elmondja, hogy lehet a Fürdőjüket szeretni vagy szeretni, de 
2020-ban jutott el oda a Képviselő-testület, hogy az önkormányzati intézmények felújításra 
kerültek. 2016-ban kaptak egy országgyűlési képviselői kötelezettségvállalást a tanuszodára 
nézve. Akkor indul el a folyamat, hogy akkor fürdőt fejlesszünk, aminek lesz egy tanuszoda 
része is. Ekkor indult el a hitelfelvételi kérelem, a tervezés. Beruházót nem találtak rá, és ezért 
aztán 2020-ban különböző döntési fokozatok után a Képviselő-testület úgy döntött, hogy 
megvalósítja a fürdőt. Akkor egy olyan szituációs helyzet volt, hogy TOP-os pályázatok is 
indultak barna mezős területek fejlesztésére, a Szabadidőpark kialakítása ekkor valósult meg. 
Elég sok minden költség a szabadidőparki fejlesztésbe került át, nem a fürdőfejlesztéshez 
kapcsolódott. Megjegyzi, hogy ez a mintegy három és fél milliárdos beruházás nem tudna 
megvalósulni már mostanság Szabadidőpark, Fürdő, közművek szinten, mint amikor 
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megvalósult 2020-ban. Ez a projekt, mely megvalósult saját erőből, hitelből és pályázati 
forrásból, ez egy önkormányzati vagyonként jelenik meg most a könyveikben. Az üzemeltetés 
az első szakaszban az Önkormányzaté volt, azonban nem volt szakértelmük hozzá. Körülbelül 
fél évig tartott az, hogy fejvadász cégek segítségével különböző ügyvezető igazgatókat 
kerestek, akiknek az 1,2 millió forintos havi fizetés volt a legminimálisabb tétel, mert 1,5 
illetőleg 2 millió forintos tételek voltak, 2020-ban és 2021-ben, amit igényeltek volna. 
Ekkor született az az elhatározás, hogy üzemeltetési szerződést hirdessenek meg közbeszerzés 
útján. Volt két jelentkező: volt egy 11 millió forintos összegű bejelentkezés, és hat és fél millió 
forint volt a másik, a Rába-Quelle részéről. Ez a hat és fél millió forint összegű került 
elfogadásra, amit azt követően 30x hónap után ismételten, pályáztatás útján 
meghosszabbításra került, ugyanezzel az összeggel. Az Önkormányzat akkor azt gondolta, 
hogy jó döntést hoz, hiszen a Győri Fürdő és az Agárdi Fürdő mellett a Bábolnai Fürdő is jól 
működik, és majd a későbbiek során a nullás szintet talán eléri. 
Eredményt nem fog hozni soha. 2020-ban -akkor amikor az Önkormányzat döntött ennek a 
beruházásnak a megvalósításáról, akkor is- az volt az elhatározás, hogy a Fürdőt üzemeltetnie 
kell az Önkormányzatnak és abba a pénzt kell tennie. Megjegyzi, hogy ha a költségvetést 
áttekintik, akkor látható, hogy az önként vállalt és a kötelező feladatok mellett más önként 
vállalt feladatai is vannak az Önkormányzatnak. Például az, hogy Bábolnai Újságot adnak ki, 
hogy Bábolna TV-t üzemeltetnek 30 éve, önkormányzati rendezvényeket szerveznek. Ezeket 
is az Önkormányzat saját erőből és saját költségvetéséből működteti.  Ha nem tennének hozzá 
például a Művelődési Intézmény működtetéséhez körülbelül 70-80 millió forintot, akkor csak a 
könyvtár működne, mint ahogyan más intézmények is így működnek más önkormányzatoknál. 
Megjegyzi, hogy az Óvoda és a Családsegítő működéséhez is saját erőt adnak hozzá, amit nem 
veszteségnek titulálnak, hanem költségnek, mert különben ezek kötelező feladatok, a másik 
meg önként vállalt feladatot, és ahhoz is adnak pénzt.  
Minden alkalommal elhangzik a 6,5 forint +Áfa. Azért adnak át 6,5 millió forint összeget a 
Városgazda Kft.-nek, mert az Áfát a Bábolnai Önkormányzat nem tudja finanszírozni. Az 
államháztartás nem igényelhet vissza Áfát, ezért átadják a Városgazda Kft-nek. Ezért kötött a 
Városgazda Kft. üzemeltetési szerződést a Fürdőre nézve, és az Áfát visszaigénylik. Az Áfa 
összege egy átadott összeg, ami megjelenik visszaigénylés formájában a Városgazda Kft.-nél, 
amiből a Városgazda Kft. aztán finanszíroz mást. 
Igaz, hogy 177 millió forint összeget adnak át, de ebből bizonyos összeg lecsapódik, és ott 
marad visszaigénylés formájában a Városgazda Kft.-nél. Az üzemeltetés kiváltásáról 
gondolkodtak és tárgyaltak Kovacsics Imre úrral arra nézve, hogy adja meg a létszámadatokat, 
hogy hányan voltak, milyen bevételek voltak. Ettől ő elzárkózott minden alkalommal, talán az 
utóbbi időben kezdett el adatokat átadni, amiből következtetni tudnak ara, hogy hány belépőt 
adtak el. Annyit szeretne még elmondani, hogy 2.991.000.000 forint a költségvetés bevételi 
és kiadási főösszege, és ebből 177 millió forintot kritizálnak, és ezt az összeget aposztrofálják 
úgy, hogy csődbe megy a település. Most ezt vizionálják, mert más települések csődbe mentek, 
akkor Bábolna is csődbe mehet. Nem fog csődbe menni Bábolna, mert megfelelő fedezete van 
mindenre jelenleg is, meg lesz is. Ha csak ennyit talál a Képviselő problémaként a 
költségvetésbe, akkor ő őszintén örül. A Fürdőről négy éve minden évben a Városgazda Kft. 
mérlege, beszámolója, könyvvizsgálói jelentése elfogadásra került és a weboldalakra és a 
céginformációba is kikerült. Aki figyelemmel kíséri az eseményeket, az láthatta, hogy 
veszteséges. Veszteséget termelnek és sajnos a 2024-es év is veszteséges lesz. Ha van valami 
pozitív javaslata arra vonatkozólag, hogy 2025-ben ne legyen veszteséges, azt szívesen veszik. 
Sajnos az nem elég, hogy a Fürdő működését állítsák le, mert ott van egy szerződéses 
kötelezettségvállalás három évre, ahol a Rába-Quelle valószínűleg kártérítési kötelezettséget 
szabna ki velük szemben.  
Úgy gondolja, hogy amikor a döntést meghozták, hogy fürdőt fejlesszenek -illetőleg azt 
követően, amikor arról döntöttek, hogy működtessék-, akkor jó döntést hoztak. Ő, mint 
polgármester azt mondja, hogy jó döntést hoztak. Lehet a Fürdőt szeretni és nem szeretni, és 
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lehet szubjektíven dönteni dolgokról. Vannak, akiknek meg nem tetszik a szabadidőpark, van, 
akinek meg más nem tetszik. 
 
Ruskó József, képviselő: Nem mondta, hogy a Fürdőt zárják be. Nincsenek könnyű helyzetben, 
Az, hogy 2023-ban a Városgazda Kft.-nek a jegyzett tőkéjéből 500 millió forintot fel kellett 
használni a veszteség fedezetére, az nagyjából azt jelenti, hogy még két-három ilyen ciklusuk 
van. Az nem igaz, hogy nagy vagyonelemmel rendelkeznek, hiszen a jegyzett tőkéiket fel 
fogják használni a veszteség fedezetére. Nyomatékosan kéri a Képviselő-testületet, hogy 
legyenek szívesek foglalkozni ezzel a dologgal. Nincsenek egyszerű helyzetben pontosan azért, 
mert 2020-ban vagy azt megelőzően történt egy ilyen döntéshozás. El tudja fogadni azt, hogy 
voltak állami ígéretek. El tudja fogadni azt, hogy volt egy iszonyatos erős nyomás a lakosság 
részéről, hiszen régóta be volt ígérve a fürdő. Azt nem tudja, hogy népszavazással meg volt-e 
kérdezve a lakosság erről. Ha ők most újra kiadták 3 évre, változtatás nélkül, abból azt látja, 
hogy nincsen a jövőre nézve elképzelése az Önkormányzatnak a fürdő üzemeltetésének 
változtatásával kapcsolatban. Ha így mennek tovább, akkor további jegyzett tőke bevonására 
lesz szükségük a veszteség fedezetére, azért, hogy a saját tőkét védjék. Továbbra is fenntartja 
-mint könyvvizsgáló-, hogy a vállalkozás folytatásának elve sérül, amit szintén szem előtt kell 
tartani. Köszöni szépen, hogy meghallgatták, ezzel együtt megteszi majd a szavazatát ő is.   
 
dr. Horváth Klára polgármester: Megkérdezi, hogy van-e még valakinek kérdése, hozzászólása.  
 
Pintér Róbert, képviselő: A két pályázathoz térne vissza. Megkérdezi, hogy a Fürdőhöz, illetve 
a kutakhoz vezető utakat nem lehetne-e felcserélni a külső puszták, Farkaskút, Csemerháza 
vagy Darányi aszfaltozására, hiszen ott élnek embere, ott pedig nem. 
 
dr. Horváth Klára polgármester: Külterületi utak fejlesztése címszó alatti pályázat ez. A 
Farkaskút felé vezető út a múlt évben mart aszfalttal lett leaszfaltozva. Csemerházánál szintén 
kátyúztak a múlt évben. Osztatlan közös tulajdonban van a puszta területe, és az út is, ami 
bevezet a pusztákra. Tehát akkor osztatlan közös tulajdonon, magánszemélyek tulajdonán 
végezne az Önkormányzat felújítást, illetve beruházást. Más tulajdonán az Önkormányzat nem 
végezhet beruházást. A kutakhoz vezető út az ő tulajdonukban van.  
 
Zsidi Sándor, alpolgármester: Nem felel meg a pályázati feltételeknek, mert nem, az 
Önkormányzat tulajdonában vannak ezek az utak. Jelen kiírásban sajnos nem felelnek meg.  
 
Veresné Szkocsek Mária, a Pénzügyi és Településfejlesztési Bizottság elnöke: Ismerteti a 
4/2025. (II. 03.) és 5/2025. (II. 03.) számú Pénzügyi és Településfejlesztési Bizottsági 
határozatokat. Ismerteti az ezekkel kapcsolatos információkat.  
 
dr. Horváth Klára polgármester: Megkérdezi, hogy valakinek van-e még kérdése. 
 
Pintér Róbert, képviselő: Megkérdezi, hogy ki telepíti a kandellábereket.  
 
dr. Horváth Klára polgármester: Vilatti Kft. Ők csinálták az összes napelemes lámpájukat, 
referenciával rendelkeznek. Ismerteti az első határozati javaslatot, majd szavazást 
kezdeményez.  
 

A Képviselő-testület a rendeletmódosítást nyílt szavazással, 7 fő települési képviselő 
részvételével, 7 igen szavazattal elfogadta, és meghozta a következő határozatot: 
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18/2025. (II.6.) számú Képviselő-testületi határozat: 
Bábolna Város Önkormányzat Képviselő-testülete Bábolna Város Önkormányzat saját 

bevételeinek és fizetési kötelezettségeinek középtávú tervét az államháztartásról szóló 2011. 
évi CXCV. törvény 29/A. §-a alapján az alábbiakban elfogadja: 

Megnevezés 2025. 2026. 2027. 2028. 

Helyi adóból származó bevétel 1.220.687.000 1.220.687.000 
 

1.220.687.000 1.220.687.000 

Önkormányzati vagyon és az 
önkormányzatot megillető 

vagyonértékű jog értékesítéséből 
és hasznosításából származó 

bevétel 

 
0 

 
0 

 
0 

 
0 

Osztalék, koncessziós díj és 

hozambevétel 

0 0 0 0 

Tárgyi eszköz és immateriális 
jószág, részvény, részesedés, 
vállalat értékesítésből vagy 

privatizációból származó bevétel 

 
0 

 
0 

 
0 

 
0 

Bírság, pótlék és díjbevétel 984.000 984.000 984.000 984.000 

Kezességvállalással kapcsolatos 
megtérülés 

 0 0 0 

Saját bevétel összesen 1.221.671.000 1.221.671.000 1.221.671.000 1.221.671.000 

Hitel, kölcsön felvétele, átvállalása 
a folyósítás, átvállalás napjától a 
végtörlesztés napjáig, és annak 

aktuális tőketartozása 

600.000.000 
 

480.000.000 360.000.000 240.000.000 

A számvitelről szóló törvény 
szerinti hitelviszonyt megtestesítő 
értékpapír forgalomba hozatala a 

forgalomba hozatal napjától a 
beváltás napjáig, kamatozó 

értékpapír esetén annak 
névértéke, egyéb értékpapír 

esetén annak vételára 

 
 
0 

 
 
0 

 
 
0 

 
 
0 

Váltó kibocsátása a kibocsátás 
napjától a beváltás napjáig, és 

annak a váltóval kiváltott 
kötelezettséggel megegyező, 

kamatot nem tartalmazó értéke 

 
0 

 
0 
 

 
0 

 
0 

A számviteli törvény szerint 
pénzügyi lízingbe vevői félként 

történő megkötése a lízing 
futamideje alatt és a 

lízingszerződésben kikötött 
tőkerész hátralévő összege 

 
0 
 

 
0 

 
0 

 
0 

Visszavásárlási kötelezettség 
kikötésével megkötött adásvételi 
szerződés eladói félként történő 
megkötése a visszavásárlásig, és 

a kikötött visszavásárlási ár 

 
0 

 
0 
 

 
0 

 
0 

Szerződésben kapott, legalább 
365 nap időtartamú halasztott 

fizetés, részletfizetés, és a még ki 
nem fizetett ellenérték 

 
0 

 
0 

 
0 

 
0 

Hitelintézetek által, származékos 

műveletek különbözeteként az 
Államadósság Kezelő Központ Zrt-
nél elhelyezett fedezeti betétek és 

azok összege 

 

 
0 

 
0 
 

 
0 
 

 
0 
 

Adósságot keletkeztető 
ügylet értéke összesen: 

600.000.000 480.000.000 360.000.000 240.000.000 

Felelős:  Polgármester 
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Határidő:  2025. február 7. 
 

dr. Horváth Klára polgármester: Ismerteti a következő határozati javaslatot, majd szavazást 
kezdeményez. 
 

A Képviselő-testület a határozati javaslatot nyílt szavazással, 7 fő települési képviselő 
részvételével, 6 igen szavazattal és 1 tartózkodással elfogadta, és meghozta a következő 

határozatot: 
 

19/2025. (II. 06.) számú Képviselő-testületi határozat: 
Bábolna Város Önkormányzata Képviselő-testülete a Vilatti Kft. Bábolna, Mészáros úti 

sétányon 9 db napelemes kandelláber telepítésére bruttó 1.823.085 Ft és Bábolna, Toldi 
utcai parkolóban 4 db napelemes kandelláber telepítésére bruttó 1.841.500 Ft összegű 

ajánlatát elfogadja. 
A Képviselő-testület a vállalkozás díját Bábolna Város Önkormányzata elfogadandó 2025. évi 

költségvetéséről szóló rendeletébe rendeli tervezni. 
Felelős: Polgármester 

Határidő:  2025. április 30. 
 

dr. Horváth Klára polgármester: A kiadott rendeletterv szerint szavazást kezdeményez a 2025. 
évi költségvetési rendeletről. Felhívja a figyelmet, hogy a rendeletalkotáshoz minősített 
többség szükséges. 

 
A Képviselő-testület a rendeletalkotást nyílt szavazással, 7 fő települési képviselő 

részvételével, 4 igen, 2 nem szavazattal és 1 tartózkodással elfogadta, és meghozta a 
következő határozatot: 

 
RENDELETALKOTÁS 

 
dr. Horváth Klára polgármester: Ha ilyen aggályok merülnek fel, akkor várja a megoldási 
javaslatokat a Fürdő üzemeltetésével kapcsolatban. 
 
Zsidi Sándor alpolgármester: Ő is azt támogatja, ha a megoldást keresik. Közel két évük van 
még ebből a szerződésből, annyi idejük van kidolgozni egy másik megoldást arra vonatkozólag, 
hogy 2027 januárjától hogyan üzemeltessék a Fürdőjüket.  
 
Ruskó József, képviselő: Nem volt itt, amikor a döntések születtek, így ő maximum segítő 
szerepet tölt be. Egyrészt azzal, hogy felhívja a figyelmet, szerinte az is egy segítő szándék. 
Másrészt, higgyék el, hogy ő keresi a megoldást. Osztja azt, hogy az üzemeltető az üzleti 
dolgait nem adja ki, de a nyilvános adatokból elég sok mindent ki lehet következtetni. A 2022-
es Rába-Quelle mérlegből kiderül, az az évi árbevételük 85 millió forint volt a fürdőből származó 
árbevétel. A kiegészítő mellékletben leírja a készítő, hogy 2022-ben még a győri fürdő nem 
üzemelt, és a teljes 85 millió forint árbevétel a Bábolnai Fürdőből jött. 
 
Zsidi Sándor alpolgármester: Agárdon is ők üzemeltetik a fürdőt.  
 
dr. Horváth Klára polgármester: Ez nem tárgya most ennek a Képviselő-testületi ülésnek. 
 
Ruskó József, képviselő: De lehetett volna tárgya a január 20-ai rendkívüli Képviselő-testület 
ülésnek, és lehetett volna tárgya az azt követő pénzügyi ülésnek is. 
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dr. Horváth Klára polgármester: Mindkét alkalommal -a Képviselő-testület illetőleg a pénzügyi 
bizottság- a költségvetésről tárgyalt, nem a fürdőről.  
 
Ruskó József, képviselő: A költségvetésnek része a Fürdő dotálása. 
 
dr. Horváth Klára polgármester: Igen, 177 millió forinttal. 
 
Ruskó József, képviselő: Újra elmondja, ő jóindulattal szólt.  
 
Zsidi Sándor alpolgármester: Hozzák be a megoldást- Legyen megoldás, és akkor azt 
megbeszélik majd. A múltról már felesleges beszélni, a jövőről beszéljenek.  
 
dr. Horváth Klára polgármester: Ismerteti a következő határozati javaslatot, majd szavazást 
kezdeményez. 

 
A Képviselő-testület a határozati javaslatot nyílt szavazással, 7 fő települési képviselő 

részvételével, 7 igen szavazattal elfogadta, és meghozta a következő határozatot: 
 

20/2025. (II. 06.) számú Képviselő-testületi határozat: 
Bábolna Város Önkormányzata Képviselő-testülete elfogadja Böröczné Kőszegi Zsuzsanna 

könyvvizsgáló 500.000 Ft (alanyi adómentes) könyvvizsgálói ajánlatát a 2024. évi 
konszolidált beszámoló (önkormányzati szintű) elkészítése vonatkozásában. 

A Képviselő-testület a megbízás díját Bábolna Város Önkormányzata 2025. évi 
költségvetéséről szóló 2/2025. (II.06.) önkormányzati rendeletében tervezte és ez alapján 

fizeti meg. 
 

Felelős: Polgármester 
Határidő:  2025. május 31 

 
4.) Bábolnai Közös Önkormányzati Hivatal 2024. évi beszámolója  
 
dr. Horváth Klára polgármester: Ismerteti a napirendi pontot. Megkérdezi a Jegyzőt, hogy 
szeretne-e kiegészítést tenni ezzel kapcsolatban.  
 
dr. Bacsárdi József jegyző: Ismerteti a beszámolóval kapcsolatos információkat. A felmerülő 
kérdésekre természetesen válaszol. Köszöni szépen a Képviselő-testület, illetve a Bizottságok 
tagjainak a közreműködést, illetve a lakosságnak is a türelmet, megértést. A jövőben is 
igyekeznek a lakosság igényeit maximálisan kielégíteni. Kéri, hogy forduljanak hozzájuk 
bizalommal.  
 
dr. Horváth Klára polgármester: Átadja a szót a Pénzügyi és Településfejlesztési Bizottság 
elnökének, Veresné Szkocsek Máriának. 
 
Veresné Szkocsek Mária, a Pénzügyi és Településfejlesztési Bizottság elnöke: Ismerteti az 
6/2025. (II. 03.) számú Pénzügyi és Településfejlesztési Bizottsági határozatot.  
 
Dr. Horváth Klára polgármester: Átadja a szót Tóth Georginának, a Szociális és Oktatási 
Bizottság elnökének. 
 
Tóth Georgina, a Szociális és Oktatási Bizottság elnöke: Ismerteti a 2/2025. (II. 03.) számú 
Szociális és Oktatási Bizottsági határozatot. Szeretné megköszönni a Hivatal munkáját. 
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dr. Horváth Klára polgármester: Megkérdezi, hogy van-e valakinek kérdése, véleménye, 
hozzászólása a Hivatal munkájával kapcsolatban. Szavazást kezdeményez a jelentés 
elfogadásáról.  
 

A Képviselő-testület a jelentést nyílt szavazással, 7 fő települési képviselő részvételével, 7 
igen szavazattal elfogadta, és meghozta a következő határozatot: 

 
21/2025. (II. 06.) számú Képviselő-testületi határozat: 

Bábolna Város Önkormányzata Képviselő-testülete a Jegyző Bábolnai Közös Önkormányzati 
Hivatal 2024. évi tevékenységéről szóló beszámolóját és az adóztatási tevékenységről szóló 

2024. évi beszámolóját elfogadja. 
 

Felelős:  Jegyző 
Határidő:  2025. február 6. 

 
dr. Horváth Klára polgármester: Szeretné megköszönni a Hivatal munkáját minden dolgozónak, 
illetőleg a pénzügynek, akik a 2025-ös év költségvetésének elkészítésében is közreműködtek.  
 
5.) Beszámoló a település 2024. évi kulturális életéről 
 
dr. Horváth Klára polgármester: Ismerteti a napirendi pontot. Tisztelettel köszönti Katona Anita 
megbízott intézményvezetőt, aki részletes írásos anyagot készített az elmúlt év eseményeiről. 
Megkérdezi, hogy kíván-e kiegészítést tenni. 
 
Katona Mária Anita, megbízott intézményvezető: A kollégái nevében is köszöni szépen a Hivatal 
munkáját, illetve a Testület tagjainak segítségét. Remélik, hogy az idei évben is ugyanilyen jól 
folytathatják a munkát együtt. 
 
Dr. Horváth Klára polgármester: Átadja a szót Tóth Georginának, a Szociális és Oktatási 
Bizottság elnökének. 
 
Tóth Georgina, a Szociális és Oktatási Bizottság elnöke: Ismerteti a 3/2025. (II. 03.) számú 
Szociális és Oktatási Bizottsági határozatot. Szeretné megköszönni a munkájukat. 
 
dr. Horváth Klára polgármester: Megkérdezi, hogy valakinek van-e ezzel kapcsolatban kérdése, 
hozzászólása, véleménye. Az intézmény dolgozói mellett szeretné megköszönni a sok 
önkéntesnek is a munkát, akik a múlt évben segítettek a különböző rendezvények 
lebonyolításában. Ismerteti a határozati javaslatot, majd szavazást kezdeményez.  
 
A Képviselő-testület a beszámolót nyílt szavazással, 7 fő települési képviselő részvételével, 7 

igen szavazattal elfogadta, és meghozta a következő határozatot: 
 

22/2025. (II. 06.) számú Képviselő-testületi határozat: 
Bábolna Város Önkormányzata Képviselő-testülete elfogadja a Bábolna Városi Könyvtár, 

Művelődési- és Sportközpont 2024. évi tevékenységéről szóló beszámolót. 
 

Felelős:  Polgármester 
Határidő:  2025. február 6. 

 
6.) 2025. évi kulturális programterv elfogadása 
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dr. Horváth Klára polgármester: Ismerteti a napirendi pontot, amit szintén a Művelődési 
Intézmény munkatársai készítettek az év tervezett eseményeiről, amik az igények 
függvényében még változhatnak. Megkérdezi, hogy kíván-e kiegészítést tenni. 
 
Katona Mária Anita, megbízott intézményvezető: Két programjukra szeretné felhívni a 
figyelmet.  
 
Dr. Horváth Klára polgármester: Átadja a szót Tóth Georginának, a Szociális és Oktatási 
Bizottság elnökének. 
 
Tóth Georgina, a Szociális és Oktatási Bizottság elnöke: Ismerteti a 4/2025. (II. 03.) számú 
Szociális és Oktatási Bizottsági határozatot. A diavetítéssel kapcsolatban kérdez. 
 
Katona Mária Anita, megbízott intézményvezető: Ismerteti az ezzel kapcsolatos információkat. 
Emellett ismerteti a színházi előadással kapcsolatos információkat. 
 
dr. Horváth Klára polgármester: Megkérdezi, hogy valakinek van-e ezzel kapcsolatban kérdése, 
hozzászólása, véleménye. Ismerteti a határozati javaslatot, majd szavazást kezdeményez.  
 
A Képviselő-testület a határozati javaslatot nyílt szavazással, 7 fő települési képviselő 
részvételével, 7 igen szavazattal elfogadta, és meghozta a következő határozatot: 

 
23/2025. (II. 06.) számú Képviselő-testületi határozat: 

Bábolna Város Önkormányzata Képviselő-testülete a Bábolna Városi Könyvtár, Művelődési- és 
Sportközpont 2025. évi kulturális programtervezetét elfogadja. 

 
Felelős:  Polgármester 

Határidő:  2025. február 6. 
 

7.) Bábolnai Százszorszép Óvoda és Bölcsőde nyári nyitvatartási rendjének 
jóváhagyása 

 
dr. Horváth Klára polgármester: Ismerteti a napirendi pontot. Köszönti Lipótné Horák Valéria 
igazgatót. 
 
Lipótné Horák Valéria, igazgató: Ismerteti a nyári nyitvatartással kapcsolatos információkat. 
 
Dr. Horváth Klára polgármester: Átadja a szót Tóth Georginának, a Szociális és Oktatási 
Bizottság elnökének. 
 
Tóth Georgina, a Szociális és Oktatási Bizottság elnöke: Ismerteti az 5/2025. (II. 03.) számú 
Szociális és Oktatási Bizottsági határozatot.  
 
dr. Horváth Klára polgármester: Megkérdezi, hogy valakinek van-e ezzel kapcsolatban kérdése, 
hozzászólása. Ismerteti a határozati javaslatot, majd szavazást kezdeményez.  
 
A Képviselő-testület a határozati javaslatot nyílt szavazással, 7 fő települési képviselő 
részvételével, 7 igen szavazattal elfogadta, és meghozta a következő határozatot: 
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24/2025. (II. 06.) számú Képviselő-testületi határozat: 
Bábolna Város Önkormányzata Képviselő-testülete a Bábolnai Százszorszép Óvoda és 

Bölcsőde nyári nyitvatartási rendjét elfogadja, miszerint 2025. 08. 04. – 2025. 08. 22. közötti 
időszakban az óvoda zárva tart. 

 
Felelős:  Polgármester 

Határidő:  2025. augusztus 22. 
 

8.) Vagyonnyilatkozatot és Összeférhetetlenséget Vizsgáló Bizottság tájékoztatása 
 

dr. Horváth Klára polgármester: Ismerteti a napirendi pontot. Átadja a szót a Jegyzőnek. 
 
dr. Bacsárdi József jegyző: Ismerteti a napirendi ponttal kapcsolatos információkat.  
 
dr. Horváth Klára polgármester: Megköszöni a tájékoztatást. Ismerteti a határozati javaslatot, 
majd szavazást kezdeményez.  
 
A Képviselő-testület a határozati javaslatot nyílt szavazással, 7 fő települési képviselő 
részvételével, 7 igen szavazattal elfogadta, és meghozta a következő határozatot: 

 
25/2025. (II. 06.) számú Képviselő-testületi határozat: 

Bábolna Város Önkormányzata Képviselő-testülete a Vagyonnyilatkozatot és 
Összeférhetetlenséget Vizsgáló Bizottság tájékoztatását elfogadja és tudomásul veszi. 

 
Felelős:  Polgármester 

Határidő:  2025. február 6. 
9.) Kistérségi anyag 
 
dr. Horváth Klára polgármester: Ismerteti a napirendi pontot. Átadja a szót a Jegyzőnek. 
 
dr. Bacsárdi József jegyző: Ismerteti a napirendi ponttal kapcsolatos információkat.  
 
dr. Horváth Klára polgármester: Átadja a szót a Pénzügyi és Településfejlesztési Bizottság 
elnökének, Veresné Szkocsek Máriának. 
 
Veresné Szkocsek Mária, a Pénzügyi és Településfejlesztési Bizottság elnöke: Ismerteti az 
8/2025. (II. 03.) számú Pénzügyi és Településfejlesztési Bizottsági határozatot.  
 
dr. Horváth Klára polgármester: Megkérdezi, hogy valakinek van-e ezzel kapcsolatban kérdése. 
Ismerteti a határozati javaslatot, majd szavazást kezdeményez.  
 
A Képviselő-testület a határozati javaslatot nyílt szavazással, 7 fő települési képviselő 
részvételével, 7 igen szavazattal elfogadta, és meghozta a következő határozatot: 

 
26/2025. (II. 06). számú Képviselő-testületi határozat: 

Bábolna Város Önkormányzata Képviselő-testülete a Komárom és Környéke Önkormányzati 
Társulás Társulási Tanácsa javaslata alapján a társulási megállapodás 7. számú módosítását 
az határozat 1. melléklete szerinti tartalommal, és az egységes szerkezetbe foglalt szövegét 

az határozat 2. melléklete szerinti tartalommal hagyja jóvá. 
 

Felelős:  Polgármester 
Határidő:  2025. március 31. 
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10.) „Termelj Otthon!” Mozgalom 2025. 

 
dr. Horváth Klára polgármester: Ismerteti a napirendi pontot és a mozgalommal kapcsolatos 
információkat. Átadja a szót Tóth Georginának, a Szociális és Oktatási Bizottság elnökének. 
 
Tóth Georgina, a Szociális és Oktatási Bizottság elnöke: Ismerteti a 6/2025. (II. 03.) számú 
Szociális és Oktatási Bizottsági határozatot.  
 
dr. Horváth Klára polgármester: Jelenleg 40 fő adta be a kérelmet. Ismerteti a csomagok 
tartalmát. Ismerteti a határozati javaslatot, majd szavazást kezdeményez.  
 
A Képviselő-testület a határozati javaslatot nyílt szavazással, 7 fő települési képviselő 
részvételével, 7 igen szavazattal elfogadta, és meghozta a következő határozatot: 

 
27/2025. (II. 06.) számú Képviselő-testületi határozat: 

Bábolna Város Önkormányzata Képviselő-testülete támogatja a „Termelj Otthon! mozgalom 
2025. évi folytatását 4.310, - Ft/pályázó/csomag értékben. A Képviselő-testület minden 

pályázó pályázatát támogatja. 
 

Felelős:  Polgármester 
Határidő:  2025. március 31. 

11.) Egyebek  
 
a) Képviselő-testületi határozat megerősítése 

 
dr. Horváth Klára polgármester: Ismerteti a napirendi pontot. Ismerteti a döntés előzményeit. 
Azóta újabb megkeresések érkeztek az Ipari park tulajdonosához, illetve a Hipához, ezért 
tartották fontosnak, hogy ezt a határozatot az új Képviselő-testülettel is hatályosítsák, illetve 
foglaljanak állást ők is. Megkérdezi, hogy valakinek van-e ezzel kapcsolatban kérdése, 
javaslata. Ismerteti a határozati javaslatot, majd szavazást kezdeményez.  
 

A Képviselő-testület a határozati javaslatot nyílt szavazással, 7 fő települési képviselő 
részvételével, 7 igen szavazattal elfogadta, és meghozta a következő határozatot: 

 
28/2025. (II. 06.) számú Képviselő-testületi határozat: 

Bábolna Város Önkormányzata Képviselő-testülete fenntartva a 108/2023. (IX.19.) számú 
Képviselő-testületi határozatát katódgyár, akkumulátorgyár építésére vonatkozóan, az alábbi 

döntést hozza: 
1.      NEM támogatja, elutasítja, hogy Bábolna közigazgatási területén, belterületen vagy 

külterületen katódgyár, akkumulátorgyár vagy ezekhez kapcsolódó akkumulátoripari 
létesítmény (továbbiakban akkumulátorgyár) épüljön. 

2.      Bábolna Város Önkormányzata nem rendelkezik olyan földterülettel, amely 
akkumulátorgyár építésére alkalmas lehet, ha tulajdonában lenne ilyen terület, azt ilyen 

célra nem kívánná értékesíteni. 
3.      Akkumulátorgyár építése nem kívánatos, nem támogatható Bábolnán, tekintettel arra, 

hogy 
a.      az Önkormányzat felelősséget érez a jövő nemzedék jóléte, egészsége iránt, ezért 

nem támogat olyan beruházást, amely bármilyen módon veszélyeztetheti a helyi 
lakosok egészségét, életkörülményeit, 

b.      az Önkormányzat területén nincs olyan közműrendszer, amely ki tudná szolgálni 
egy akkumulátorgyár energia (gáz, villany), víz és szennyvízigényeit, 
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c.      az épített környezet védelme kiemelten fontos Bábolnán, egy akkumulátorgyár 
rombolná az épített örökséget, településképet, műemléki környezetet (Szapáry 

kastély, Fürdő, Szabadidőpark, Arborétum) 
d.      az Önkormányzat területén hagyományosan az agrár-ipari, kereskedelmi 
tevékenység került fejlesztésre akkumulátorgyár működése a meglévő gazdasági 
szerkezettel nem összeegyeztethető. Önkormányzati érdek a jelenlegi sokrétű, 

fenntartható gazdaság fejlesztése, amely nem függ egy vagy két nagy ipari 
létesítménytől. Jelentős élelmiszeripari vállalkozások működnek Bábolnán, amelyek 

működésére negatív hatással lehet egy ilyen projekt. 
e.      az Önkormányzat területén munkaerőhiány van, felesleges munkaerő nincsen, egy 

akkumulátorgyár szükségképpen más településekről, esetlegesen külföldről 
alkalmazna munkaerőt, ezáltal nyomás alá helyezve a helyi munkaerőpiacot. 

 
Felelős:  Polgármester 

Határidő:  2025. február 6. 
 

b) Közbeszerzési terv módosítása 
 
dr. Horváth Klára polgármester: Ismerteti a napirendi pontot. Átadja a szót a Jegyzőnek. 
 
dr. Bacsárdi József jegyző: Ismerteti a napirendi ponttal kapcsolatos információkat.  
 
dr. Horváth Klára polgármester: Megköszöni a tájékoztatást. Megkérdezi, hogy valakinek van-
e ezzel kapcsolatban kérdése. A pénzösszeg jelenleg is rendelkezésre áll. Ismerteti a határozati 
javaslatot, majd szavazást kezdeményez.  
 
A Képviselő-testület a határozati javaslatot nyílt szavazással, 7 fő települési képviselő 
részvételével, 7 igen szavazattal elfogadta, és meghozta a következő határozatot: 

 
29/2025. (II. 06.) számú Képviselő-testületi határozat: 

Bábolna Város Önkormányzata Képviselő-testülete Bábolna Város Önkormányzat 2025. évről 
szóló közbeszerzési tervét a határozat 1. melléklete szerint módosítja. 

 
Felelős:  Polgármester 

Határidő:  2025. február 6. 
 
 
 
 

A polgármester megköszöni a munkát és az ülést 1830 órakor lezárja.  
 
 
 

K. M. F 
 
 
 
 
 

 dr. Horváth Klára  dr. Bacsárdi József 
 polgármester   jegyző 
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